
Protokół Nr XII/2019 
z obrad sesji Rady Miejskiej 
z dnia 30 sierpnia 2019 roku 

 
Otwarcia obrad XII sesji dokonał Przewodniczący Rady Adam Mysiara. 
Powitał wszystkich zebranych na obradach. 
Na podstawie listy obecności stwierdził iż obecnych jest 14 radnych co stanowi odpowiednie 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sekretarza obrad zaproponował radną Bożenę Wójcik – wyraziła zgodę. 
Głosowanie 
13 głosów – za 
1 głos wstrzymujący się. 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? 
Radny R. Dębicki 
- w porządku obrad jest błąd, na ostatniej sesji zgłosiłem wniosek formalny żeby pkt. wolne 
wnioski był po sprawozdaniu o pracy Burmistrza. Odczytał wynik głosowania nad wnioskiem 
12 głosów za, 3 głosy wstrzymujące się. Proszę o uszanowanie wyniku głosowania Rady i 
przeniesienie tego punktu tak jak powinno być, robienie tego sukcesywnie na każdej sesji. 
Pani Sekretarz 
- wniosek o którym mówi Pan radny to jest zmiana do naszego statutu gdzie jest zapisane 
jakie pkt-y zawiera porządek obrad sesji, zwracam uwagę a reszta należy do Państwa. 
Radny J. Wiencek 
- uważałem że to był wniosek na konkretną sesję, uważam że są ważniejsze sprawy, które 
powinny być na początku, a sprawy różne mogą być poruszane w dalszej kolejności. Z tego 
co wiem będziemy pracować nad zmianami do statutu i wtedy można się pochylić nad tą 
sprawą. 
Radny R. Dębicki 
- jeśli radny źle zrozumiał to Pana sprawa, wnioskowałem żeby zostało to na stałe i tak 
głosowała Rada. 
Pani Mecenas 
- odczytała ze statutu jakie punkty powinien zawierać porządek obrad. 
Radny R. Dębicki 
- nie ma napisane że w tej kolejności ma być, z treści nic nie wynika. Dziwi mnie opór w tej 
sprawie bo robimy też na złość Burmistrzowi, zadając wcześniej pytania ma czas na zlecenie 
pracownikom przygotowanie odpowiedzi i udzielenie jej na końcu sesji. Nie przesuwając tego 
punktu pozbawiamy i siebie i Burmistrza rzetelnych odpowiedzi. 
Pan Przewodniczący 
- jaki jest Pański wniosek na dzisiejszej sesji? 
Radny R. Dębicki 
- taki żeby pkt. „Wolne wnioski i dyskusja” były po sprawozdaniu Burmistrza, żeby 
zachować to co przegłosowała Rada. 
Radny J. Jaworski 
- ten wniosek idzie w tym kierunku, że zamiast składać interpelacje na piśmie będą zgłaszane 
ustnie. 
Radny R. Dębicki 
- w ustawie pisze że interpelacje składamy na piśmie ale nie ma wzmianki że nie można tego 
zgłosić ustnie. 
Pan Przewodniczący 
- mamy przygotowany porządek obrad zgodnie ze statutem, odczytał proponowany porządek 
obrad: 



1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z obrad X i XI sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza za okres od ostatniej sesji. 
6. Uchwała w sprawie powołania zespołu do przedstawienia opinii o zgłoszonych  

kandydatach na ławników kadencji 2020 – 2023. 
7. Uchwała w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o 

kandydatach na ławników do Sądu Rejonowego w Jędrzejowie na kadencję 2020 – 2023. 
8. Uchwała w sprawie  ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Sędziszów oraz określenia granic obwodów publicznych 
szkół podstawowych od 1 września 2019 roku. 

9. Uchwała w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli przedszkola i oddziałów przedszkolnych pracujących z grupami 
obejmującymi dzieci 6-letnie i młodsze, zatrudnionych w placówkach prowadzonych 
przez Gminę Sędziszów. 

10. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr V/42/2019 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 26 
lutego 2019 roku w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez Przedszkole 
Samorządowe w Sędziszowie. 

11. Uchwała w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa 
oraz określenia inkasentów. 

12. Uchwała w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr X/81/2019 Rady 
Miejskiej Sędziszów z dnia 25 czerwca  w sprawie określenia terminu, częstotliwości i 
trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

13. Uchwała w sprawie określenia zasad i trybu korzystania ze świetlic wiejskich 
stanowiących mienie gminy Sędziszów. 

14. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej. 
15. Uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad 

korzystania z przystanków na terenie gminy Sędziszów. 
16. Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2019 –  2023. 
17. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2019 rok. 
18.  Wolne wnioski i dyskusja. 
19.  Zamknięcie obrad.  

Radny J. Chmielarski 
- chciałbym zgłosić wniosek formalny przed głosowaniem do pkt. 13 chodzi mi o Zarządzenie 
Burmistrza w sprawie świetlic, wcześniej mieliśmy zarządzenie łącznie z projektem uchwały, teraz 
tego nie ma. Miałem też zastrzeżenia do ilości dni na rozliczenie  czy 7 a czy 3 dni, chciałbym to 
zarządzenie mieć przed głosowaniem uchwały. 
Głosowanie porządku obrad 
9 głosów – za 
4 głosy – przeciw 
1 głos wstrzymujący się 
Ad. 4 
Pan Przewodniczący 
- zapytał czy są uwagi do protokołów z dwóch poprzednich sesji X i XI? 
Radny R. Dębicki 
- na sesji X jest wypowiedź radnego Wiencka jest dla mnie niejasna, nie wiem jak mam 
głosować, kogo Pan miał na myśli przy debacie mówiąc „jeśli ktoś wstrzymuje się lub jest 
przeciw przy uchwalaniu budżetu to jak może powiedzieć, że załatwił coś dla ludzi,  
przyznacie że jest to nieuczciwe”. Kogo miał Pan na myśli  kto jest nieuczciwy wg Pana, kto 
to jest ta większość radnych? Mówi Pan że Burmistrzowi nie brakuje pomysłów i większość 
rady je popiera. Cały czas podkreśla Pan ten podział Rady następny cytat  „większość Rady 
rozumie pracę inaczej” jeśli ma Pan odwagę to proszę podać z imienia i nazwiska kto jest 
takim nieuczciwym człowiekiem, kto wstrzymuje pracę tej Rady? 



Radny J. Wiencek 
- to widać jak głosujemy, widać i słychać jakie są zarzuty do Burmistrza za jego niechlujstwo, 
nieuczciwość są przekazywane i widać kto o tym mówi. Na pewno nie powiem bo osoby 
sobie zastrzegły, każdy wie jak głosował nad budżetem, osoby głosowały przeciw lub się 
wstrzymały to powinny powiedzieć swoim wyborcom nie głosowałem a nie mówić że coś 
będzie zrobione. 
Radny R. Dębicki 
- to widać jak ta sama grupa na tej samej sesji głosowała nad inwestycjami czy zmianami w 
budżecie gdzie głosowano jednogłośnie. Dla Pana praca w Radzie sprowadza się do 
głosowania nad całym budżetem. 
Pan Przewodniczący 
- zadał Pan pytanie i była odpowiedź. 
Radny J. Wiencek 
- ja nikogo nie szkaluję. 
Radny R. Dębicki 
- jeśli Pan  nie szkaluje to jest Pan w błędzie, sam Pan podkreśla że to dobrze widać jak kto 
głosuje przytoczę  art. 212 kk – kto poniża inną osobę w opinii publicznej i tak dalej … 
Radny J. Wiencek 
- nie wymieniłem nikogo. 
Pan Przewodniczący 
- może Pan Chmielarski powie co chce a za chwilę powie zabieram papierki i wychodzę. 
Radny R. Dębicki 
- powiedziałem tylko po to żeby podkreślić fakt, że jest to zły kierunek, każdy może mieć 
odrębne zdanie i to nie ma nic wspólnego z nieuczciwością,…..to nic nie wnosi. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie protokoły z X i XI sesji. 
9 głosów – za 
4 głosy – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się 
Radna B. Wójcik 
- czy nie będziemy głosować protokołu z sesji XI? 
Pan Przewodniczący 
- mówiłem że głosujemy łącznie protokoły z X i XI sesję. 
Radna B. Wójcik 
- akurat nad tym drugim protokołem chciałam głosować inaczej. 
Ad. 5 
Pan Burmistrz 
- myślę że za chwilę emocje opadną, mamy piękną gminę w każdym obszarze, jest wielu 
społeczników którzy się angażują w różne zadania społeczne, bez lansowania się bez 
podkreślania swojej osoby jak choćby ostatnio organizowane Dożynki czy zakończenie 
wakacji i inne. Takie niektóre wypowiedzi że ktoś coś na kogoś powiedział i tak dalej. 
Proponowałbym bić się w piersi i przypomnieć sobie historię jakie było głosowanie nad 
budżetem, z roku na rok przez kilka lat. Przecież budżet jaki był głosowany na 2018 rok gdzie 
4 głosy były przeciw, druzgocąca opinia Komisji Budżetowej gdzie Panie radny Dębicki 
byłeś jednym ze współautorów tej opinii, że wszystko się wali, bo zadań które wykonaliśmy 
jest mnóstwo i tych do wykonania również. Bądźmy uczciwi w stosunku do siebie wszyscy 
jak tu jesteśmy. Następnie przedstawił sprawozdanie o pracy. 
Radny R. Dębicki 
- tak nie powiedziałem że wszystko się wali, proszę przeczytać tą opinię. 
Pan Burmistrz 



- mówienie o porozumieniu jeśli nie wypływa to z dwóch stron to nic z tego nie będzie, 
- nowa ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach przyjęta przez Sejm 5 września 
zamieszczona w DZ. U. wchodzi w życie, nie ma już w niej pojęcia odpady niesegregowane. 
Będziemy musieli podjąć uchwałę o wysokości opłaty jeśli ktoś nie będzie segregował, będę 
proponował dwukrotność stawki jak za odpady segregowane. 
Pan Przewodniczący 
- czy są pytania do sprawozdania? 
Radny W. Tabor 
- do odbioru jest 6900m2 azbestu, ile zostało złożonych wniosków? Ludzie mówią że długo 
się czeka na odbiór. 
Pan Burmistrz 
- każdy może złożyć wniosek do 30 września a realizacja w następnym roku. Wiele osób 
składa w październiku, listopadzie i dlatego są realizowane dopiero w następnym roku. Nie 
znam przypadku żeby ktoś nie był pozytywnie załatwiony. 
Radny R. Dębicki 
- mówi Pan że zakończono regulację studzienek i krat w Sędziszowie, nie zrobiono tego na 
Kwiatowej co zgłaszałem od 3 lat. 
Pan Burmistrz 
- zrobiono tyle ile przyjęto do wykonania. 
Radny R. Dębicki 
- w jaki sposób były kwalifikowane do wykonania, zgłaszałem ul. Kwiatową gdzie 
poprzeczne kraty są zatkane w 70%, 3 lata temu mówiłem o problemie na ul. Leśnej gdzie 
krata spustowa jest nad rynienką woda nie wpada do kraty, naprzeciwko p. Makuch, 
- na ul. Kwiatowej trzeba czyścić co roku. 
Radny J. Strzelec 
- wpłynęło 80 wniosków suszowych, mamy 30 sołectw to na jedno przypada 2-3 to co to za 
susza, kto złożył wnioski i kto akceptował? Czy są jeszcze uwzględniane wnioski? Znam taki 
przypadek że u jednego stwierdzono suszę i drugi rolnik nie dostanie bo już skosił. 
Przyjrzałbym się kto weźmie pieniądze co to za ludzie. 
Pan Burmistrz 
- termin składania wniosków minął. 
Radny J. Strzelec 
- zebrano ponad 2000 podpisów mieszkańców w sprawie opłat za śmieci, z czyjej to było 
inicjatywy, kto za tym chodził? 
Radny R. Dębicki 
- Pan Przewodniczący rozdawał listy do podpisu. 
Pan J. Strzelec 
- przecież my podjęliśmy uchwałę o opłatach za śmieci, 
- czy dzieci z tych świetlic będą odwożone? 
Radny P. Jaros 
- dojrzeliśmy do momentu, Burmistrz podaje różne daty w sprawozdaniu, chciałbym abyśmy 
mogli sprawozdanie na piśmie otrzymać przynajmniej tydzień przed sesją tak jak to jest w 
większości Rad. Te informacje z ostatniego tygodnia poda Burmistrz na sesji. 
- umowa z EKOM jest do końca września zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych z 
wolnej ręki, na stronie gminy jest harmonogram wywozu odpadów segregowanych i 
niesegregowanych. Co mówić mieszkańcom, bo mówią że wszystko ma być segregowane, 
czy my czegoś nie wyprzedzamy. Do końca września harmonogram obowiązuje, czeka nas 
głęboka edukacja. Powiedzmy stanowczo, że we wrześniu działamy na starych zasadach, 
- 28 sierpnia dostałem pismo skierowane do TAMAX, na przyszłość prośba do 
Przewodniczącego aby ksera wszystkich pism kierowane do Rady trafiały do radnych. Żeby 



zająć obiektywne stanowisko w tej sprawie chciałbym otrzymać ksero pisma jakie wpłynęło 
od TAMAX. 
Pani Sekretarz 
- z tego pisma wynikało że wszyscy radni dostali. 
Pan N. Jawor 
- zrobiona piękna droga Boleścice – Piołunka, dziękował Pan radnej, sołtysce, wszystkim a 
mnie Pan zapomniał. Nie ma przy tej drodze rowów i przepustów czy to w ramach 
oszczędności, piękną drogę w czasie deszczu będzie zalewać. 
Pani R. Pacholec 
- na jakiej podstawie p. Dębicki twierdzi że przewodniczący rozdawał listy, ja zbierałam 
podpisy na prośbę mieszkańców, nikt z gminy mi nie kazał, nikt do mnie nie dzwonił ani 
Burmistrz ani Przewodniczący. 
Radny R. Dębicki 
- Pani Renato nie mówiłem że do pani przyszedł Przewodniczący, ale wiem na pewno od 
osób które prosiły o dyskrecję i dlatego mówiłem to publicznie. 
Pan Burmistrz 
- sprawa suszy – ze strony gminy robimy wszystko co należy od momentu gdy zostaliśmy 
uznani jako gmina zagrożona suszą. Powołana Komisja chodzi do rolników i ocenia szkody, 
jeśli uprawy są skoszone  to nie ma dopłaty, uznawane są szkody przy trawach i kukurydzy, 
- w czasie zbierania podpisów byłem na urlopie, akcja ta prawnie nie pomaga ani nie szkodzi 
ale społecznie jest dobra, gdyby były jakieś sprawy sądowe ze strony TAMAX, też uważam 
że wartości TAMAX odbiegają od realiów,  gdy składowisko i linia sortownicza która miała 
służyć dla naszej gminy są na miejscu, to ceny są za wysokie. Mam wyliczenia z innej gminy 
że o 220% wzrosła opłata do Urzędu Marszałkowskiego, o 77% opłaty na składowiskach 
regionalnych, o56% opłaty za prąd, o 24% koszty paliwa i koszty pracy. Dlatego jako gmina 
robimy wszystko żeby ceny dla mieszkańców były jak najniższe. 
Radny R. Dębicki 
- do mnie inicjatywa zbierania podpisów nie dotarła, czy dobrze rozumiem że jedynym aktem 
prawa miejscowego dotyczącego cen za odpady jest uchwała Rady, wg mnie podpisy  
dotyczyły  firmy EKOM a nie TAMAX. 
Pan Burmistrz 
- uchwała dotyczy wartości cen, nie dotyczy żadnej firmy. 
- do Radnego Jaros  
1)  nie da się dzielić sprawozdania bo wiele rzeczy dzieje się do ostatniej chwili, jest 
umieszczane na BIP można dyskutować na następnej sesji, 
2) umowa z EKOM do końca września, ustawa która weszła jest bardzo trudna, nie ma 
okresów przejściowych, aby móc ją wykonywać będziemy musieli podjąć kilka uchwał 
między innymi o zwiększonej odpłatności za niesegregowanie odpadów. 
Pani Sekretarz 
- we wrześniu są 2 szkolenia specjalistyczne co do ustawy, w Ministerstwie Ochrony 
Środowiska zastanawiają się czy nie zostanie zmieniony zapis i może być przekazane do 
kompetencji Rady określenie na ile frakcji będziemy dzielić odpady. 
Radny P. Jaros 
- do kogo teraz się zwracać o odbiór gruzu budowlanego przy remontach? 
Pan Burmistrz 
- do firmy EKOM w ramach podstawowej opłaty za darmo odbiorą gruz z drobnych 
remontów. 
Radny J. Strzelec 
- czy jakaś firma śmieciowa zbankrutowała, czym dokumentują taki wzrost cen. 
Pani Sekretarz 



- wczoraj na stronie samorządowej ukazała się ocena UKOIL opłat  za odpady segregowane 
są one od 5 do 32zł. UKOIL podjął się oceny stanu firm śmieciowych, kiedy była wdrażana 
gospodarka odpadami tych firm było wiele a teraz zostali tylko niektórzy i stali się 
monopolistami w danych regionach. 
Radny K. Prusek  
- mam wniosek – rolnicy produkują najmniej śmieci czy jeśli będą mieć kompostowniki 
mogliby płacić mniej, mniej będzie też produkowanych śmieci. 
Pani Sekretarz 
- w nowym projekcie ustawy są poruszane sprawy kompostowników i my w regulaminie 
będziemy musieli się do tego zagadnienia odnieść, prawdopodobnie te osoby będą miały 
niższe opłaty. 
Radny K. Prusek  
- OSP dotychczas płaciło 16zł a teraz będzie 41zł, oni nie mają imprez i tych śmieci nie 
produkują. 
Radny J. Chmielarski 
- przypominam że 11 lipca głosowaliśmy cenę za odpady, 5 radnych było przeciw tak 
wysokiej  stawce podanej przez Burmistrza, 1 radny się wstrzymał a 8 radnych było za, 
koalicja Burmistrza głosowała za tą ceną a później Przewodniczący gdzie głosował za tą 
stawką rozwozi listy do zbierania podpisów. U mnie nie był, w Pawłowicach też nie, nie 
wiem czy się bał że go wyśmiejemy bo my głosowaliśmy przeciwko, uważając że jest to za 
wysoka cena. Sami przeciwko sobie zbieracie podpisy czy chcecie społeczeństwo 
wprowadzić w błąd że dobrze zrobiliście. Byliśmy przeciwni i można było mniejsze stawki 
uchwalić. 
Pan Przewodniczący 
- Panie Janku czy mam Panu odpowiedzieć dlaczego u Pana nie byłem – była sytuacja gdy 
przyjechałem do Pana 3 razy a żona mówi że Pana nie ma w domu, a Pan był. Doszedłem do 
wniosku że nie ma sensu skoro Pana nie ma w domu. Była taka rozmowa w gronie osób co 
zrobić żeby pomóc Burmistrzowi w zmniejszeniu opłat za śmieci, powiedziałem że to my 
musimy coś zrobić, jadąc w teren rozdawałem. Nie mam nic przeciwko temu żeby było 
więcej podpisów, jeśli to pójdzie w dobrym kierunku to dziękuję tym co zbierali podpisy. Jak 
będzie inaczej to wiadomo co będzie. Czy ja musiałem jechać do Pana Sołtysa Łowini nie 
musiałem widocznie Pan mało interesuje się gminą ogólnie, Pan interesuje się wybiórczo 
tylko swoimi działeczkami. 
Radny J. Chmielarski 
- interesuję się bo ja byłem przeciwko tej cenie a Pan głosuje za wysoką stawką a potem robi 
Pan z siebie ofiarę, a potem wozi Pan petycję żeby ludzie podpisywali. Gdyby sesje były 
puszczane niezwłocznie zgodnie z ustawą to by ludzie widzieli, a Burmistrz zrobił to celowo 
za 12 dni tłumacząc że informatyk na urlopie a drugi nie umie, to trzeba było poprosić 
informatyka ze Starostwa to ludzie wiedzieliby że Przewodniczący głosuje za wysoką ceną a 
później chodzi za podpisami. 
Pan Burmistrz 
- pismo skierowane z firmy TAMAX  26 lipca, przygotowaliśmy odpowiedź 30 lipca i 
skierowaliśmy do wszystkich wymienionych w piśmie i radnych, zrobimy ksero pisma jakie 
wpłynęło z TAMAX do gminy i przekażemy wszystkim – zarzucają nam że naruszyliśmy 
dyscyplinę finansów publicznych, korupcję, analizujemy czy złożyć zawiadomienie do sądu. 
- do p. Jawor, wiele razy ci dziękowałem, chodziłeś starałeś się o tą drogę. Myśmy musieli 
napisać wnioski żeby jak najwięcej pozyskać i jak najwięcej zrobić na terenie gminy 
Pan N. Jawor 
- radna na Komisji powiedziała że droga potrzebna ale czy ktoś był na tej drodze. 
Pan Przewodniczący 



- Panie Sołtysie wyróżnienie było na Dożynkach w Tarnawie, nie za jedną drogę ale za 
całokształt. 
Pan Burmistrz 
- w projekcie nie było rowów przy tej drodze więc nie mogliśmy robić, 
Do Radnego Pruska – OSP traktowane jest jako obszar nie zamieszkały nie może być inaczej 
traktowane bo są jednakowe taryfy, nie da się indywidualnie zmienić, 
Do Radnego Chmielarskiego –mówi Pan że koalicja głosowała za wyższą ceną można było 
podjąć niższą. Mówi Pan tak jakby nie rozumiał  że cena wynika z przetargu i innych 
kosztów, to jest robienie wody z mózgu ludziom. Żebyśmy tą cenę 13zł i 18 zł utrzymali to 
będzie dobrze. 
Radny J. Chmielarski 
- nie ma Pan poczucia wstydu że głosujecie za tak wysoką ceną, myśmy przedstawiali 
wyliczenia, my byliśmy przeciw i 1 osoba się wstrzymała i Pan czegoś nie rozumie. 5 osób 
było przeciw to Wy głosowaliście za tą ceną, Pani Bożena może jeszcze raz wyliczyć. 
Pan Burmistrz 
- ceny dostosowaliśmy do niższej oferty z przetargu, gdybyśmy wybrali pierwszą ofertę 
stawki byłyby wyższe. 
Pan Przewodniczący 
- odpowiem Panu nie jako Przewodniczący, nie jako radny ale jako obywatel bardzo się 
cieszę że tak Pan dba o mieszkańców żeby płacili mniej. Padło takie ładne słowo dyskrecja, 
czy Pan jest w stanie stanąć przed ludźmi i powiedzieć ile jest Pan im winien pieniędzy 
ludziom z naszej gminy? 
Radny P. Jaros 
- Panie Przewodniczący to co Pan wyprawia to przechodzi ludzkie pojęcie. Jako Klub PiS 
przygotujemy wniosek o odwołanie przewodniczącego. Skandalicznie prowadzi Pan obrady 
sesji, Pan odpowiada jakby był Pan Burmistrzem, proszę się trzymać  przepisów prawa, Pan 
ma prowadzić obrady. 
Pan Przewodniczący 
- czy Pan radny Jaros wytrzyma do końca sesji żebym mógł Panu zadać pytanie? 
Radny P. Jaros 
- na jakiej podstawie prawnej radny radnemu ma zadawać pytanie? 
Pan Burmistrz 
- ktoś w tym samorządzie musi być odpowiedzialny, mamy obowiązek stosować przepisy, nie 
mogłem proponować niższych stawek bo system gospodarowania odpadami musi się 
bilansować, nie mogliśmy zaproponować innych stawek po to żeby się spodobać ludziom 
łamiąc zasady, łamiąc racjonalność my jako gmina nie możemy przeznaczyć ani złotówki 
poza gospodarkę odpadami. Nie mamy prawa dołożyć do tego i stawki są przyjęte tylko na 
takiej zasadzie. Pan ma inne wyobrażenie o tej odpowiedzialności, myślę że dostanę 
odpowiedź na pismo w sprawie świetlicy …..Proszę aby nie mieć do siebie wzajemnie 
pretensji, i wzajemnych kłopotów  rozliczeniowych. Dobro wspólne dotyka wszystkich 
Burmistrza, Urząd ale również wszystkich radnych. Pan jakby był poza prawem, bardzo 
proszę tego nie robić. 
Ad. 6 
Pan Przewodniczący 
- Uchwała w sprawie powołania zespołu do przedstawienia opinii o zgłoszonych  kandydatach na 
ławników kadencji 2020 – 2023. 
Pani Sekretarz 
- do końca października należy wybrać ławników do Sądu Rejonowego w Jędrzejowie na kadencję 
2020 – 2023 i w tym celu musimy powołać zespół z grona radnych w celu sprawdzenia dokumentów 
kandydatów i przedstawienie radzie pod głosowanie. 



Druga uchwała jest o wystąpieniu do Komendanta Wojewódzkiego Policji o zasięgnięciu 
informacji o kandydatach. 
Pan Przewodniczący 
- proszę o zgłaszanie osób w skład zespołu: 
Zgłoszono 3 osoby: 
Adam Mysiara  
Bożena Wójcik 
Wiktor Tabor 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały 
Głosowanie 
12 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się                                uchwała Nr XII/95/2019 
Ad. 7 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 
informacji o kandydatach na ławników do Sądu Rejonowego w Jędrzejowie na kadencję 2020 – 2023. 
Głosowanie 
13 głosów – za                                                     uchwała Nr XII/96/2019 
Ad. 8 
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk 
- odczytał projekt uchwał  w sprawie  ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Sędziszów oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 
podstawowych od 1 września 2019 roku. 
Głosowanie 
13 głosów – za                                       uchwała Nr XII/97/2019 
Ad. 9 
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk 
- odczytał projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli przedszkola i oddziałów przedszkolnych pracujących z grupami 
obejmującymi dzieci 6-letnie i młodsze, zatrudnionych w placówkach prowadzonych przez 
Gminę Sędziszów. 
Radny P. Jaros 
- co do uchwały stawka jaką proponuje Burmistrz to 25 godzin tygodniowo dla nauczycieli, w 
okresie przejściowym ten sam nauczyciel miał 22 godziny tygodniowo. Teraz zmiana polega 
na tym że do Rady należy podjęcie decyzji w jakiej wysokości ustalimy ustawa mówi że to 
ma być między 22 a 25 godzin tygodniowo, dlaczego od razu dajemy maksymalną stawkę 
gdy do tej pory nauczyciel miał 22godz. Czy nie jest Pan zwolennikiem  łagodnego przejścia 
zostawić 22 lub 23 godz. I docelowo dojść do 25 godzin? 
Pan Burmistrz 
- to jest trudny temat, byłem przekonany że w przedszkolu było 25 godzin dlatego propozycja 
żeby ujednolicić. U nas funkcjonują różne formy, są nauczyciele wynagradzani nie z KN i są 
to płace niższe i z tej racji taka propozycja aby to tak znacząco nie odbiegało. 
Pani A. Skiba 
- w przedszkolu w grupach 6 latków jest 22 godziny a w grupach dzieci młodszych 25 godzin. 
Radny P. Jaros 
- przez ostatnie 3 lata  obowiązywało 22 godziny czy 25 godzin? 
Pani A. Skiba 
- przeważnie grupy 6 latków to 22 godziny a gdzie w grupie były młodsze to 25 godzin 
tygodniowo. 
Pan Burmistrz 



- dokładamy 6 mln do finansowania oświaty, naliczyliśmy od września 9,5% podwyżki płac i 
nie dostaliśmy na to żadnych pieniędzy. Całe przedszkole pracuje na pensum 25 godzin i 
nikomu krzywda się nie dzieje, tylko w kilku klasach gdzie były same sześciolatki to wymiar 
godzin wynosił 22 ale tam gdzie były oddziały przedszkolne to było 25 godzin. 
Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie 
9 głosów – za 
4 głosy – przeciw                              uchwała Nr XII/98/2019 
Ad. 10 
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk 
- odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/42/2019 Rady Miejskiej 
Sędziszów z dnia 26 lutego 2019 roku w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez 
Przedszkole Samorządowe w Sędziszowie. 
Głosowanie 
13 głosów – za                                            uchwała Nr XII/99/2019 
Ad. 11 
Pan Przewodniczący 
- Uchwała w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz 
określenia inkasentów. 
Pani Skarbnik 
- powodem przygotowania jednolitego tekstu uchwały było uchylenie uchwał zmieniających i teraz 
będzie jeden tekst. Podczas  kontroli zwrócono nam też uwagę że 10 dni na wpłatę zebranego podatku 
to jest zbyt odległy termin na rozliczenie się, teraz będzie 5 dni roboczych. Gdybyśmy chcieli 
dostosować do wypłaty emerytur to żaden termin nie byłby dobry. 
Pani R. Pacholec 
- u mnie jest rozległy teren i zebranie I raty to dłuższy czas. 
Radny J. Jaworski 
- zapytał czy to musi być 5 dni? 
Pani Skarbnik 
- to jest 5 dni roboczych. 
Pani Sekretarz 
- przepis mówi że inkasent po zebraniu pieniędzy niezwłocznie ma wpłacić ale ustawa daje możliwość 
Radzie aby określiła termin wpłaty, zwrócono nam uwagę że zbyt długo  obracacie  pieniędzmi a 
druga sprawa to wasze bezpieczeństwo gdy przechowujecie pieniądze, to jest decyzja Rady. Termin 
płatności podatku to jest data sztywna do 15. 
Głosowanie 
10 głosów – za 
1 głos – przeciw 
2 głosy – wstrzymujące się                      uchwała Nr XII/100/2019 
Ad. 12 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały  w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr 
X/81/2019 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 25 czerwca  w sprawie określenia terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Głosowanie 
12 głosów – za 
1 głos – przeciw                                               uchwała Nr XII/101/2019 
Ad. 13 
Pani Sekretarz 
- przeprosiła za niedopatrzenie pracowników odpowiedzialnych za przesłanie uchwał, dlatego 
uchwała ponownie wróciła na sesję. Pomyłka została dostrzeżona i poprawiona uchwała 
została przesłana do Wojewody i ogłoszona w Dz. Urz. Woj. Święt. Służby Wojewody 



wydając rozstrzygnięcie nadzorcze pośpieszyły się, nie dało się już cofnąć i prosili o podjęcie 
nowej uchwały. Burmistrz wyda nowe zarządzenie bo uchwała będzie miała inny numer. 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały  w sprawie określenia zasad i trybu korzystania ze świetlic wiejskich 
stanowiących mienie gminy Sędziszów. 

Radny J. Chmielarski 
- mam pytanie do zarządzenia czy wynajmujący musi płacić przed wynajmem a czy nie może 
7 dni po przyjęciu protokołem żeby nie musiał chodzić w tą i z powrotem? 
Pani Mecenas 
- to zarządzenie nie dotyczy tej uchwały będzie nowe. Nie musi ale to jest decyzja o 
sformułowaniu Zarządzenia należy do Burmistrza. 
Radny J. Chmielarski 
- ale Burmistrz może to ująć w zarządzeniu, 
- mówił Pan że świetlica w Łowini została pomalowana, firma uporządkowała ale zostały 
prace jak mycie okien, pranie firanek kto to ma zrobić. 
Pan Burmistrz 
- w 99% świetlic mieszkańcy mają poczucie odpowiedzialności, cieszą się że mają się gdzie 
się spotkać, powinniście się zorganizować i posprzątać. My płacimy za remonty proszę aby 
sołectwo się zorganizowało. 
Radny J. Chmielarski 
- na zebraniu mówił Pan że za wynajem mają płacić 200zł prywatnie, każdy na zebraniu był 
przeciwny jeśli odpłatnie to nie chcą sprzątać. 
Pan Burmistrz 
- trzeba odróżnić dwie rzeczy służebność świetlicy dla wszystkich działań służących 
wszystkim grupom, organizacjom za to nikt nie płaci. Jeśli się zdarza korzystanie prywatnie 
gdzie są wykorzystywane media na wesela, osiemnastki, komunie jeśli ktoś nie chce 
korzystać z innego lokalu to korzysta ze świetlicy bo jest na miejscu i ludzie są zadowoleni. 
Prosiłbym aby nie było tego problemu w Łowini, u Pana jest problem dla pewnej grupy osób, 
których trzeba przekonać. Na pewno jeśli ktoś chce skorzystać prywatnie to zapłaci. Proszę 
aby podejść do tematu odpowiedzialnie. 
Radny J. Chmielarski 
- kto ma posprzątać po malowaniu? 
Pan Burmistrz 
- myślę że po wypracowaniu jakiejś zasady współpracy jak to było wcześniej w Łowini, 
zorganizujecie się, jak nie to ja poproszę mieszkańców i przyjdą. 
Radny J. Chmielarski 
- zgłaszam wniosek formalny o wprowadzenie zapisu w § 13 pkt 1 „gmina może udostępnić 
świetlice również nieodpłatnie na rzecz podmiotów trzecich” 
Pan Burmistrz 
- to burzy wszystkie zasady jakie ustaliliśmy. 
Radny J. Wiencek 
- w takim zapisie to wszystko będzie bezpłatnie. 
Pani Sekretarz 
- przy takim zapisie każdy korzysta bezpłatnie, przegłosowując wyklucza się inne zapisy. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie wniosek formalny radnego Chmielarskiego 
Głosowanie 
4 głosy – za 
8 głosów – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się 



Pan J. Wiencek 
- jaką Pan ma propozycję, musimy się zastanowić nad wszystkimi świetlicami, nie można 
traktować jednej lepiej drugiej gorzej. 
Radny J. Chmielarski 
- pytałem Burmistrza żeby wiedzieć co ludziom przedstawić, dlatego dążę aby nikt nie płacił 
w całej gminie a nie tylko uprzywilejowani, wtedy mam odwagę powiedzieć ludziom 
chodźcie posprzątamy bo nie płacimy, to my musimy zrobić. 
Pan Przewodniczący 
- poddał uchwałę pod głosowanie 
8 głosów – za  
5 głosów – przeciw                                  uchwała Nr XII/102/2019 
Ad. 14 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze 
wewnętrznej. 
Głosowanie 
13 głosów – za                                          uchwała Nr XII/103/2019 
Ad. 15 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz 
warunków i zasad korzystania z przystanków na terenie gminy Sędziszów. 
Głosowanie 
13 głosów – za                                               uchwała Nr XII/104/2019 
Radny W. Tabor 
- rozpoczyna się rok szkolny w poniedziałek, u nas ma być przywrócony przystanek dla 
dzieci, kiedy będą mogły korzystać czy można już ustawić znak? 
Pan Burmistrz 
- dopiero po wejściu w życie uchwały gdy wszystkie formalności zostaną dopełnione, znaku 
teraz nie ustawimy. 
Wychodzimy naprzeciw mieszkańcom utworzyliśmy ponad 70 nowych przystanków. 
Ad. 16 
Pani Skarbnik 
- odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w WPF na lata 2019 –  2023. 
Głosowanie 
13 głosów – za                                                  uchwała Nr XII/105/2019 
Ad. 17 
Pani Skarbnik 
- odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2019 rok. 
Głosowanie 
13 głosów –za                                                 uchwała Nr XII/106/2019 
Ad. 18 
Pan Przewodniczący 
- odczytał informację Komisji Inwentaryzacyjnej o zaakceptowanie karty i spisu 
nieruchomości przeznaczonej do komunalizacji z mocy prawa: 
Karta i spis obejmują nieruchomości :  

1) działki położone na terenie Gminy Sędziszów obręb 19 – Pawłowice o łącznej 
powierzchni 0,6834ha (działki stanowiące drogi gospodarcze)   

Myślałem że dzisiaj już będzie protokół pokontrolny i będę się mógł zwrócić z 
pytaniem do Pana Jarosa ale nie ma więc nie będę pytał. 
Radny J. Chmielarski 



- jaka to kontrola i jaki zakres? 
Pan Przewodniczący 
- skarga którą Państwo napisaliście. 
Radny K. Prusek 
- w Tarnawie zdarzył się nieszczęśliwy wypadek przy posesji Nr 95 dziecko wpadło do rowu, 
proszę o zabezpieczenie tego terenu, 
- wykosić zakrzaczenia przy drodze Nr 225 w Swaryszowie i nr 219 za przystankiem, 
- podziękował za pomoc w zorganizowaniu Dożynek Gminnych Burmistrzowi, Radzie, OSP, 
KGW i wszystkim którzy pomogli przy organizacji, 
- zwrócić uwagę ZDP bo nie wszędzie wykosili rowy. 
Radny R. Dębicki 
- na sesji w czerwcu zgłosiłem konieczność naprawy elewacji remizy w Rynku po wyborach 
do europarlamentu, czy zostało zrobione? 
- prośba o ustalenie czy wzdłuż Wiśniowej pobocza między drogą szerokości 1m – 1,5m a 
domami są własnością gminy a czy mają właścicieli. ZUK kosił ale tam pobocza wyglądają 
strasznie, utrudnia to ruch samochodowy, jeśli to jest nasz teren to prośba o wykoszenie, 
- proszę przekazać pracownikowi merytorycznemu moją inicjatywę która wynika z wielu 
kontaktów z mieszkańcami a dotyczącą zagospodarowania terenów zielonych na Skarpie, 
skontaktujemy się i ustalimy projekt nasadzeń i usunięcie samosiejek, 
- cały czas jest problem z zakrzaczeniem terenu między Skarpą a ul. Leśną, gdyby to zrobiono 
na wiosnę byłoby łatwiej usunąć, dzisiaj te krzaki mają już po dwa metry. Włożono dużo 
pracy w usunięcie tych krzaków przed blokiem 12 a poprzez dalsze zaniechanie prac powstało 
takie skupisko 100m dalej, znów młodzież się tam zbiera w różnym celu, znów są materace, 
krzesełka. Jak coś robimy to zróbmy to raz a porządnie bo problemu nie rozwiązaliśmy, 
- mówił Pan że wydział RDG miał zidentyfikować nieuporządkowane posesje, proszę dziś o 
informację do ilu mieszkańców zwrócił się wydział i jakie są efekty? 
- w związku ze zmianą ustawy śmieciowej apelowałem na ostatniej sesji  o zwiększenie 
środków finansowych na zakup pojemników na szkło i plastiki dla terenów o zabudowie 
jednorodzinnej. Będzie duży problem z podrzucaniem śmieci, ludzie z osiedli już teraz mówią 
„my będziemy karani bo ktoś podrzuci nam śmieci to my też będziemy podrzucać”. Proszę się 
pochylić nad tym tematem. 
- mieszkańcy są zainteresowani przyszłością targowiska – teren od Biedronki. Czy są jakieś 
plany przeniesienia w inne miejsce? 
- proszę o podanie ilości stoisk od których pobierana jest opłata targowa. 
Do Pani Mecenas – prosiłem o zmianę porządku obrad i przeniesienie pkt. wolne wnioski i 
dyskusja, Pani odczytała § 20 ze statutu co powinno być w porządku obrad, gdybyśmy tego 
się trzymali, to nie miałoby sensu, § 16 który mówi że Przewodniczący ustala porządek obrad. 
Co mamy zrobić jeśli mój wniosek dotyczył aby na stałe zmienić punkt wolne wnioski i 
dyskusja i przenieść w porządku obrad po informacji o pracy Burmistrza i nie został 
wypełniony przez Przewodniczącego? 
Pani Mecenas 
- wniosek natury formalnej może dotyczyć zmiany uchwały § 28 mówi co zawiera wniosek 
formalny, nie może być zmieniona uchwała poprzez wniosek bo statut jest uchwałą. 
Zrozumiałam że Pan oczekiwał zmiany porządku obrad konkretnej sesji, tej na której wniosek 
został złożony. W przypadku Pana wniosku powinien on dotyczyć zmiany uchwały czyli 
zmiany statutu. 
Radny R. Dębicki 
- na jakiej podstawie Pani to mówi? 
Pani Mecenas 
- na podstawie statutu § 20. 



Radny R. Dębicki 
- Gdzie w tym § znajduje Pani to o co wnioskowałem „wolne wnioski i dyskusja” 
§ 20 statutu to nie są wszystkie punkty, ten który zgłosiłem nie zawiera się w tym § 20  
„wolne wnioski i dyskusja”. 
Pani Mecenas 
- logika wskazuje że każda czynność ma jakąś kolejność, wnioskiem formalnym nie można 
przenosić kolejności w § 20 na wszystkie sesje bo zmieniacie uchwałę, wniosek musiałby 
dotyczyć zmiany uchwały. Gdzie Pan znajduje to że Rada może sobie dowolnie przyjmować 
wnioski formalne ….. 
Radny R. Dębicki 
- w § 16 „ w ramach organizowania pracy przewodniczący ustala porządek obrad”. 
Na drugie pytanie myślę że wypowie się Pani merytorycznie. Czy prawdą jest że 
funkcjonariusz publiczny ma obowiązek reagowania jeśli zauważy łamanie przepisów prawa? 
Pani Mecenas 
- w Kodeksie karnym jest taki zapis….. za chwilę odpowiem 
Pani B. Marusieńska 
- poprosiła o naprawę poręczy przy moście w Słaboszowicach, 
- chodnik na zakręcie do Potoka bardzo zarośnięty. 
Pani R. Pacholec 
- mieszkańcy ul. Zielonej  proszą o naprawę uszkodzonego znaku drogowego w kierunku 
cmentarza, 
- chodnik przy Zielonej do cmentarza do naprawy, 
- prosimy o lustro na zakręcie przy ul. Ogrodowej. 
Pani Mecenas 
- każdy kto wie o przestępstwie ma społeczny obowiązek obowiązek zawiadomić organy 
ścigania. 
Radny R. Dębicki 
- funkcjonariusze publiczni maj ą sprecyzowane swoje obowiązki czy zaniechanie tego 
obowiązku skutkuje wobec takiej osoby jakimiś sankcjami? 
Pani Mecenas 
- nie ma sankcji za niezawiadomienie o przestępstwie, osoba nie poniesie konsekwencji 
karnych – odczytała zapis z kk art. 304 – jest to moralny obowiązek zawiadomienia o 
przestępstwie a skoro moralny to nie poniesie odpowiedzialności karnej. 
Radny R. Dębicki 
-  § 20 naszego statutu pozwala wprowadzić inne punkty do porządku obrad niż te które są 
ujęte, czy się zgadza? 
Pani Mecenas 
- porządek obrad przyjmujemy na bieżąco na każdej sesji. 
Radny R. Dębicki 
- czyli za każdym razem trzeba zgłaszać wniosek? 
Radny J. Chmielarski 
- zgłosiłem remizę w Łowini do rozbiórki w listopadzie i nic nie zrobiono dlaczego i kiedy 
zostanie zrobione? 
- w Pawłowicach po ulewach zalewa posesję, zgłaszałem 2 przepusty – jeden zrobiony a drugi 
w parku zamulony, może trzeba zrobić korytka i odpływ bo zalewa posesje p. Baran i p. 
Trela, 
- zgłaszałem koszenie trawy w parku, nie wszystko zostało zrobione, nasze mienie gminne 
nieładnie wygląda musimy zacząć porządki od siebie, bo innych zgłaszamy na Policję więc 
zacznijmy od siebie. 
- wyciąć krzaki na placu gminnym koło hydroforni, 



- podczas wyboru sołtysa w Sosnowcu mieszkańcy zgłaszali odkopanie rowu i usunięcie 
kamienia bo nie mogą wyjeżdżać i jeżdżą przez czyjeś pole,  
- wysypisko w Pawłowicach, czy wystąpił Pan do firmy która przejęła o uporządkowanie bo 
tam jest skupisko szczurów. Trzeba dodać że to Pańska zasługa na zebraniach Pan 
przekonywał do tego zakładu a doprowadził do powstania wysypiska śmieci, nieładnie to 
wygląda i śmierdzi. 
Radny A. Stępień 
- w Boleścicach przy drodze k/remizy nie ma rowu i woda zalewa posesję, 
- prosimy o tablice z numerami domów, 
- w Grązowie przy drodze powiatowej zgłaszałem wycinkę krzaków został odcinek ok. 20m i 
utrudnia wyjazd z pól, 
- w Zielonkach przy posesji Nr 42 zapadnięty asfalt. 
1305 radny J. Chmielarski opuścił obrady. 
Radna B. Wójcik 
- czy prawo dopuszcza aby w jednym głosowaniu były przyjęte jednocześnie protokoły z 
dwóch sesji? 
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk 
- sprawa wypadku na ul. Przemysłowej, proszę zwrócić się do Policji czy Komisji Ruchu 
Drogowego żeby sprawdzić jak tam odbywa się ruch, czy można byłoby spowolnić ruch 
poprzez wykonanie wysepki lub umieszczenie fotoradaru, jest parking przy SEFAKO 
wyjeżdżając kierowcy nie widzą nadjeżdżających samochodów. 
Radny J. Wiencek 
- naprawię ubytków w drogach powinniśmy robić na początku roku, za chwilę jesień a na 
osiedlach nie wszystko jeszcze zrobione, 
- zarośnięte chodniki w miejscach gdzie nikt nie mieszka, proponuję dać środki dla ZUK na 
wykonanie tych prac, wydajemy duże pieniądze na budowę chodników a później są 
zarośnięte, prośba aby robić to kilka razy w roku. 
Wiceprzewodnicząca A. Konieczna 
- czy można umieścić znak przy cmentarzu na prawa są posesje 42 – 44 a nikt nie wieże tam 
są, ostatnio  karetka nie mogła dojechać, 
- Słaboszowice proszą o lampę na słupie Nr 6 od strony lasu jest niebezpieczny zakręt, jest 
ciemno często są tam wypadki a lampa rozświetliłaby to miejsce, 
- prośba rodziców dzieci z Wojciechowic o dodatkowy przystanek bo tam jest większość 
maluchów. 
Radny K. Prusek 
- zgłaszałem uszkodzony hydrant Nr 15 nadal nie naprawiony, on jest mechanicznie 
uszkodzony nie podlega gwarancji, 
- przyciąć drzewa naprzeciwko posesji 23. 
Radny W. Tabor 
- przy planach na odnowę dróg pomiary powinno się robić na gruncie, np. w Gniewięcinie 
zrobiona droga a po obu stronach zostało po kilka metrów nie dokończone. 
Prezes ZUK 
- radny Prusek dziękował wszystkim za pomoc w organizacji dożynek a ja dziękuję moim 
ludziom którzy jeszcze pracują przy sprzątaniu po dożynkach. 
Pani Sekretarz  
- poinformowała o rozpoczętych pracach nad projektami statutów sołeckich i zmianami do 
Statutu Gminy. Prośba o dalsze procedowanie na Komisjach, Klubach. 
Statuty sołeckie podlegają konsultacjom społecznym, przekazaliśmy komplety dokumentów 
do sołectw, materiały są na BIP-ie, na tablicy, wersja papierowa jest dostępna na punkcie 



informacji. Przygotowanie statutów sołeckich jest dość trudną materią, jest bardzo bogate 
orzecznictwo, na konsultacje przewidziano 2 miesiące. 
Są również przygotowane propozycje wprowadzenia zmian do naszego statutu. 
Pan Burmistrz 
- udzielił odpowiedzi na pytania radnych: 
Radny K. Prusek – zabezpieczyć rów rozeznamy rzeczywiście jest wysoki, tam trzeba zrobić 
przez całą długość, na razie nie mamy jeszcze pomysłu jak to zrobić, możemy tylko prosić o 
ostrożność i pilnowanie dzieci,  
- wykoszenie krzaków, przy gminnych drogach będziemy wykaszać, przeszkoliliśmy kilku 
strażaków dając im uprawnienia pilarzy, zakupimy piły spalinowe i oni deklarowali że w 
ramach swoich obwodów będą pomagać wykaszać, 
- zwrócimy się do ZDP żeby wykosili rowy, które nie były zrobione, 
- w Swaryszowie przy posesji 23 sprawdzimy czy na wycinkę drzew trzeba pozwolenie, czy 
wystarczy tylko podciąć gałęzie. 
- wykonawca nie naprawi hydrantu bo ktoś go zniszczył, będziemy musieli naprawić sami. 
Radny R. Dębicki – remizę będziemy malować przed wyborami do Sejmu i Senatu, 
- jestem przekonany że przy ul. Wiśniowej pas przy drodze to nasz teren wykosimy w pasie 
drogowym, 
- znakomite inicjatywy mieszkańców niektórych Wspólnot Skarpy gdzie na ich wniosek 
zakupiliśmy krzewy, ziemię a mieszkańcy ze swojej strony dali robociznę, dotyczy to bloków 
4, 11, 16 i proszę aby to szło w tym kierunku. Potrafimy zabezpieczyć środki na kolejne 
inicjatywy. 
Radny R. Dębicki 
- ma Pan rację ale część terenów na Skarpie nie należy do Wspólnot i o to mi chodzi. 
Pan Burmistrz 
- wystąpimy do Powiatu o udrożnienie rowów celem  odwodnienia dróg powiatowych w 
Klimontowie, Białowieży, Sosnowca, 
- wykoszenie terenu między Skarpą a Leśną zrobiliśmy tyle na ile była umowa i Pani 
zapłaciła. My na prywatnym terenie bez partycypacji w kosztach nic nie będziemy robić. 
Prezes ZUK 
- ona partycypuje w części prac, na koszenie całego terenu nie zgodziła się. Powiedziała że 
raz w roku we wrześniu zleci wykoszenie. 
Pan Burmistrz 
- 19 lipca br. Zgłosiłem Policji 22 tereny nieuporządkowane – odczytał pismo. Mają poddać 
analizie prawnej na ile będzie możliwa egzekucja. 
Radny R. Dębicki 
- prośba do Burmistrza i ZUK jeśli ta Pani chce partycypować w kosztach przy Leśnej to żeby 
to zrobić, bo jest coraz gorzej i za 2 lata będą to już drzewa. 
Pan Burmistrz 
- każdego to drażni bo nie jest to wizytówką Sędziszowa, ale możemy robić tylko na 
podstawie i w granicach prawa. My robimy wszystko spotkania, ciągle prowadzimy rozmowy 
z ta Panią. 
Radny R. Dębicki 
- czy są jakieś efekty zgłoszenia posesji do uporządkowania, na Kwiatowej jedna posesja 
uporządkowana a dalej są zakrzaczenia, proszę usunąć krzaki nachylone nad drogą gminną. 
Pan Burmistrz 
- zakupić więcej pojemników na szkło i plastik na terenach indywidualnych – ustawa mówi że 
właściciel posesji ma zapewnić utrzymanie porządku poprzez wyposażenie posesji w worki 
lub pojemniki i utrzymanie ich w odpowiednim stanie sanitarnym…. Chyba że będzie 
uchwała i gmina będzie za to płacić. 



Radny R. Dębicki 
- proszę znaleźć zapis w ustawie, który poza ustawowymi obowiązkami wyklucza ustawienie 
tych pojemników w miejscach ogólnie dostępnych. 
Pan Burmistrz 
- nie mówiłem że wyklucza, rozwiązanie musi być kompleksowe, musimy się nad tym 
zastanowić skonsultować. Nie może tak być że ustawimy pojemnik na plastiki a ludzie będą 
pakować wszystko, nie możemy w jednym miejscu postawić a w innym nie, to wszystko 
trzeba dokładnie rozważyć. 
- targowisko – właściciel działki powyżej Biedronki ma budować Mrówkę, my dzierżawimy 
plac od p. Maciąg z możliwością poszerzenia. Za Mrówką są dwie działki przedsiębiorców  
postaramy się jeśli będzie potrzeba utworzyć tam targowisko. 
Pani Skarbnik 
- w dniu 24 sierpnia jedna inkasentka zebrała 1320zł opłaty targowej a druga 1000zł, 
szczegółowe dane o ilości stanowisk ma wydział RDG ale Naczelnik jest na urlopie. Z tych 
kwot wynika że jedna zebrała z 81 stanowisk a druga z 73 stanowisk. 
Pan Burmistrz 
- na pewno poręczy w Słaboszowicach jeszcze nie zrobimy, 
- zarośnięty chodnik – są Powiaty które podpisują porozumienia z Gminami na utrzymywanie 
porządków na ich terenach. My zwracaliśmy się do Powiatu żeby podpisać porozumienie na 
odśnieżanie i porządki na ich terenie ale nie mamy porozumienia, 
Pani Pacholec – znak do naprawy i chodnik. 
Radny J. Chmielarski – rozmawiałem na zebraniu w sprawie rozbiórki remizy w Łowini, 
strażacy zabiorą to co jest w środku a właściciel ma rozebrać. 
- do udrożnienia przepustu w Pawłowicach zamówimy większe włuko, bo nasze jest za małe i 
nie dajemy rady a to trzeba zrealizować żeby nie zalewało posesji, 
- składowisko w Pawłowicach LHS ogłosił II przetarg na usunięcie tych odpadów. Przy tym 
co się dzieje nie ma gdzie zagospodarować odpadów segregowanych. Takich zakładów które 
przerabiają odpady na paliwo w każdym powiecie powinien być przynajmniej jeden 
odpowiednio prowadzony, na początku wszystko szło dobrze ale gdy  wzrosła akcyza 
wszystko się skończyło.  
Radny A. Stępień – sprawdzimy odpływ w Boleścicach, 
- tablice zamówimy, 
- wycinkę krzaków w Grązowie przy drodze powiatowej zgłosimy do ZDP i zapadnięty 
asfalt., dziury w drodze na Zapuście naprawimy. 
Pani Mecenas 
- wydaje mi się że nie ma nie ma przeciwskazań aby przyjąć łącznie protokoły z dwóch sesji 
jeśli są bez uwag.. 
Radna B. Wójcik 
- Pani się wydaje czy tak jest, rozmawialiśmy o jednym protokole a o drugim nie, czyli 
twierdzi Pani że można. 
Pani Mecenas 
- tak można, oglądając sesje innych rad jest to powszechnie praktykowane jeśli nie ma 
zgłoszonych uwag. 
Pan Burmistrz 
Radny D. Juszczyk – powodem wypadków jest przekraczanie dozwolonej prędkości, 
Radny J. Wiencek – będziemy starać się jak najwcześniej robić remonty na drogach, 
- chodnik przy posesji utrzymuje właściciel, zwrócimy się do Powiatu aby dbali o swoje 
chodniki. Bardzo ładnie dbają mieszkańcy na osiedlach. 
Zwrócił się do Prezesa ZUK o wykoszenie przy placu rekreacyjnym na Sadach. 
Radna A. Konieczna – znak jest do wykonania, 



- sprawa lampy jeśli jest piąta linka to nie ma problemu. Natomiast jeśli nie to jest problem bo 
trzeba zgłosić do PGE i z racji dzierżawy na co gminy się nie zgadzają, nie ma porozumienia. 
Musi się znaleźć jakieś rozwiązanie ustawowe bo nie ma rozporządzenia ani ustawy tylko 
zarządzenie wewnętrzne. Wszyscy gdzie zasięgamy opinii twierdzą, że nie ma podstaw 
prawnych żebyśmy na zarządzenie wewnętrzne danej firmy musieli płacić, jakieś rozwiązanie 
musimy znaleźć. 
- w sprawie przystanku w Wojciechowicach musi być przeprowadzona pełna procedura. 
Radny W. Tabor – sprawa pomiaru dróg, nie wiem dlaczego nie dokończone odcinki 12m i z 
drugiej strony 18m, to są niewielkie odcinki postaramy się to zrobić we własnym zakresie. 
Prezes ZUK ma rację że dziękujemy swoim ludziom ale my to to wiemy że wy jesteście 
uwzględnieni w podziękowaniach. Mamy uwagi do pracowników interwencyjnych ostatnio 
też ludzie zgłaszali, że ZUK ich przysyła oni robią jak robią lub jeszcze czegoś nadużyją. 
My chcąc pomagać ludziom zatrudniamy pracowników interwencyjnych za pośrednictwem 
PUP ale wiemy że nie wszyscy się nadają, oczywiście nie wszyscy musimy to ograniczyć bo 
koszty są duże 2800zł a efekt 20% w niektórych przypadkach, lepiej skierować takie osoby po 
zasiłek do OPS.  
Ad. 19 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął XII sesję Rady Miejskiej w 
Sędziszowie kadencji 2018 – 2023. 
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